
 

 

 

Skolebestyrelsen Tarm Skole  
Referat 27. januar 2025 
Fraværende:  Lone Johannesen, Marianne Kviesgaard.       O = Orientering  
            D = Drøftelse 
           B = Beslutning   

Tid  Emne og beskrivelse  Referat/notat  

16.3
0  

1. Velkomst, forplejning og sang   

16.4
5  

2. Referat fra sidst   
Bilag 1  

O  

16.5
0 

3. Positive indslag – siden sidst  
(5 minutter) 

O  

16.5
5 

4. Elevråd 
 

O OB: 
Elevrådet mødes på torsdag med følgende 
punkter på dagsorden:  

- MOT prøvetime 
- Planlægning af elevrådets 

aktivitetsdag for hele overbygningen.  
 
HS: 
Eleverne er glade for 
venskabsklasseordningen. 
 
Elevfest – eleverne oplevede det som en 
virkelig god fest.  
 
Brandsikkerhedsmæssigt er det ikke muligt, 
at flytte garderober til klasselokaler, hvilket 
ellers var et elevønske.  
 
Drøftelse af mellemtrinnets adfærd, som er 
svært for indskoling – fx ved gennemgang i 
indskolingens garderobe. Elevrådet vil være 
nysgerrige på, om man kan gøre mere for at 
skabe tryghed.  
 
Det er gået fint med legepatruljen i orange 
vest. De leger med andre i middagspausen.   
 
  



 

 

 

17.1
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5. Orientering om henvendelse fra 
Børne- og Familieudvalget. 

O Skolen har modtaget skrivelse fra Center for 
Folkeskole (STUK), da skolen er udtaget i 
forbindelse med screening for bekymrende 
kvalitet.  
 
Ledelsen og Jesper Knudsen (TR) deltager på 
et møde i Børn- og Familieudvalget med en 
redegørelse for resultatet og præsentation af 
ledelsens planlagte tiltag. 
 
Bestyrelsen kan deltage, såfremt det ønskes. 
Der ytres ikke ønske om deltagelse fra 
bestyrelsen.   
 

17.1
5 
 

6. Ønske om sammenskrivning af 
skolens principper for 
overgange. I dag har skolen 6 
principper under denne 
overskrift. Bilag 2-7 
 
Processen for 
sammenskrivning drøftes.  

O 
D 
B 

Bestyrelsen ønsker at principperne sendes 
ud til faserne til gennemarbejdning og 
kommentering.   
 
Desuden ønsker bestyrelsen fra princip til 
princip at tage stilling til, hvorvidt der skal 
nedsættes et bestyrelsesudvalg, som 
arbejder med det.  
 
Princippet for Overgange sendes nu ud til 
faserne og præsenteres igen i et færdigt 
udkast på bestyrelsesmødet, som så kan tage 
stilling til udkastet.    
 
Evaluering af Skole & Forældres 
bestyrelseskursus:  
Ganske lidt overraskende information.  
Kursusholderen satte fokus på mange 
genkendte opgaver. Først ved principperne 
kom man til noget, som stikker ud.  
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7. Orientering om obligatoriske 
nye initiativer i skoleåret 
25/26 jf. Folkeskolens 
kvalitetsreform  
 
Ny aftale om folkeskolen  
 
Skolen har et ønske om at flytte 
en billedkunsttime fra 3. 
årgang til 1. årgang. Helle 
begrunder ønsket ved mødet.  

O 
D  
B 

Therese og Helle orienterer på næste møde 
omkring de overordnede linjer i de 
kvalitetsreformer, som skal implementeres i 
det kommende skoleår.  Ledelsen 
præsenterede kort bestemmelsen omkring 
retskravet på ”Juniormesterlære”. 
 
De nye skemaer betyder, at man i 0-1. klasse 
kan få gratis SFO-plads mandag-tirsdag fra 
kl. 12-13, såfremt man er busbarn og 
dermed ikke kan komme hjem før kl. 13, 
hvor første bus går.  
 
I Ringkøbing-Skjern Kommune har man 
endnu ikke truffet beslutning om, hvordan 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/mar/240319-ny-aftale-om-folkeskolen


 

 

man vil håndtere den korte skoledag ift. at 
finansiere, at SFO’erne ikke har økonomisk 
finansiering til det.  
 
Bestyrelsen bakker op om at flytte en 
billedkunsttime fra 3. årgang til 1. årgang 
med henvisning til, at det er ærgerligt ellers 
at fjerne billedkunst fra 1. årgang samt med 
henvisning til, at 1. årgang ellers vil have en 
kortere skoledag end 0. klasse. 
 
 

18.0
0 

8. Økonomi 3-årigt perspektiv 
Gennemgang V/HH 

O 
 
 

Helle gennemgår økonomien.  
Særlige bemærkninger:  

- 2024-regnskabet bærer præg af den 
tilpasning på ansættelser, som man 
foretog kort før tidligere ledelses 
afgang.  

- Elevprognoserne ser stabile ud.  
- Det ser ud til, at kun 6 elever i 

nuværende 8. klasser tager på 
efterskole i 9. klasse. Det er skolens 
ledelse meget tilfredse med.  

18.1
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9. Henvendelse fra forældre 
angående: 
- Ophold på skolen udenfor 

almindelig skoletid. 
- Brug af mobiltelefon   

 
 

O 
D 
B 

Der er tale om en helt særlig ordning, som 
ledelsen og bestyrelsen ikke ønsker skal 
brede sig til et større omfang – hvis det 
bliver tilfældet, er man nødt til at lukke for 
muligheden.  
 
Det besluttes, at man fremadrettet også efter 
særlig aftale med skoleledelsen kan få lov at 
opholde sig på skolen under tilsyn fra 
SFO’en, hvis man i mellemtrinnet af særlige 
årsager ikke kan være hjemme frem til 
skolestart om morgenen. Mobiltelefoner 
afleveres, når man møder ind – det er altså 
ikke tilladt under ophold på skolen i denne 
ordning at benytte mobiltelefon. 

 10. Meddelelser  
- Forældrevalgte  
- Medarbejdere  
- HS  
- OB  
- SFO  
- Ledelse   
- Rengøring  
- Byggeri  
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11. Evt.  O Forslag om at benytte Børns Vilkårs 
materiale omkring skærmbrug til 
forældremøderne i indskoling/tidlig 
mellemtrin. Lotte og Helle tager dette med 
videre som inspiration til forældremøder. 
 
Der er oprettet en hjemmeside, som kan 
informere alle interessenter omkring 
byggeriet.  
 
Næste møde startes med en rundvisning på 
skolen.  
 
Mere om byggeriet på: Ny hjemmeside Tarm 
Skoles byggeri 
Ledelsen promoverer siden mere, herunder 
lægger den på hjemmeside.  
 
Bruno har tidligere sagt ja til at afsøge 
mulighederne for at oprette en 
støtteforening, som blandt andet kan søge 
midler til udearealer mv.  Men har ikke 
landet noget og efterspørger andres 
deltagelse i eller overtagelse af opgaven.  
Punktet sættes på dagsordenen på det næste 
møde.  
 
  

 

https://tarmskole.dk/
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